
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 6. oktober 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 23 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 23:  

”Hvordan har MRSA-smitten udviklet sig på de danske hospitaler de seneste syv år?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet modtaget følgende bidrag fra Statens 

Serum Institut, som jeg kan henholde mig til:  

 

 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 

Forekomst af alle 

hospitalserhvervede 

MRSA-infektioner  

33 42 37 53 46 56 38 

 

Det skal ift. ovenstående oplyses, at opgørelsen viser registrerede infektioner på sy-

gehuse for alle typer af MRSA, og dermed ikke kun for husdyr-MRSA. SSI har endvide-

re oplyst, at alle MRSA-tilfælde registreres første gang de identificeres.  Derfor kan 

der være infektioner, som ikke registres, hvis personen tidligere er registreret som 

rask MRSA-bærer. SSI har ikke tal for, hvor mange dette angår.  

 

Jeg hæfter mig ved, at antallet af sygehuserhvervede MRSA- infektioner – trods stig-

ningen i både husdyr-MRSA og andre MRSA typer – fortsat ligger på et stabilt lavt ni-

veau, hvilket kan tages som udtryk for, at Sundhedsstyrelsens ”Vejledning om fore-

byggelse af spredning af MRSA” fortsat virker.  
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